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José praat over 
levensvragen met 
cliënten én collega’s

Achter de schermen bij 
de receptie van Zozijn

Hoe ga jij om met  
cliënten die drank 
of drugs gebruiken

Zij-instromer 
Tatjana over het 
BBL-traject 

Het is weer lente! Dat betekent dat de 
bloesem weer volop gaat bloeien, de 
bollen de grond uit schieten en dieren uit 
hun winterslaap ontwaken. Ook duurt het 
niet lang meer, voordat vogels weer gaan 
nestelen en op zoek gaan naar een mooi 
broedplekje.

Kortgeleden kregen we via één van onze 
collega’s een aanbod van honderd gratis 
kleine houten vogelhuisjes, om te bewerken 
of weg te geven. De oorspronkelijke 
eigenaar heeft een eigen bedrijf en verkocht 
de houten nestkastjes erbij als leuk extra 
item. “Maar eigenlijk paste het niet zo bij 
ons assortiment en wilde ik er iets moois 
mee doen. Mijn zusje krijgt persoonlijke 

begeleiding van Zozijn en ik bedacht mij 
dat dat misschien wel eens een goeie 
bestemming zou zijn”, aldus de gulle gever 
Bianca Greven. 

Een heel mooi aanbod natuurlijk! Bij onze 
dagbestedingsplekken weten ze daar wel 
raad mee, dus dat was snel geregeld. Op 
drie locaties gingen ze er, ieder op hun eigen 
manier, mee aan de slag: Erve 
Deijk en De Fonkel in Holten en 
Ivoor Groen en Dier in Raalte. 
Bij Ivoor Groen en Dier hebben 
ze er figuren ingebrand. Op de 
foto toont Theo trots het mooie 
resultaat! Als de vogeltjes hier 
niet blij van worden?

Voorjaarsklus voor cliënten van Zozijn

ACTUEEL
Wil jij zo’n vrolijk vogelhuisje in de tuin? De vogelhuisjes zijn verkrijgbaar bij  
kadowinkel MooiZ (Holten), bij Erve Deijk (Holten) en Ivoor Groen en Dier (Raalte).
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Als manager Kind & Jeugd was José bij veel collega’s en 
cliënten op De Lathmer al een bekend gezicht. Met een 
afgeronde opleiding Geestelijk begeleider op zak solliciteerde 
ze met succes op de interne vacature en sinds 1 oktober 
is ze Zozijnbreed actief. De afgelopen maanden stonden 
voornamelijk in het teken van kennismaken en netwerken, 
maar ze voerde ook al diverse gesprekken met cliënten.

Licht in de ogen
“Bijvoorbeeld met een cliënt van 85. Een begeleider van 
zijn woongroep had de indruk dat hij onrustig was over wat 
er gebeurt als je dood bent. Ik heb hem een aantal keer 
bezocht en het onderwerp op zijn eigen niveau aangekaart. 
Samen bekeken we bijvoorbeeld een filmpje waarin op 
een eenvoudige manier uitgelegd wordt wat cremeren en 
begraven is. Van zijn begeleiders kreeg ik terug dat er na onze 
gesprekken meer licht in zijn ogen te zien is.” 

Luisteren zonder oordeel
De cliënt is altijd leidend in het contact, geeft José aan.  
“Ik ben geen behandelaar en geen begeleider. Ik hoef geen 

problemen op te lossen en ook geen doelen te bereiken. 
Ik ben er om zonder oordeel te luisteren, te kijken, 

vragen te stellen en te proberen bij een diepere 
laag te komen. Dat kan op allerlei manieren. Ik 
probeer altijd aan te haken bij de belevingswereld 
van een cliënt. Bijvoorbeeld door samen een lied 
te luisteren dat iemand mooi vindt. Of door op 

zijn of haar eigen niveau in gesprek te gaan met 
behulp van foto’s of voorwerpen die belangrijk zijn 

voor een cliënt. Dan gebeurt er altijd iets!”

ensen met een verstandelijke beperking 

hebben vaak niet alleen zorgvragen, 

maar net als ieder ander ook levensvragen. José 

ter Morsche komt graag in gesprek met hen. En ze 

is er ook voor Zozijn-collega’s. In gesprek met de 

nieuwe geestelijk verzorger van Zozijn.

José praat over 
levensvragen 
met cliënten én 
collega’s

Geestelijk verzorger

M
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Gezien & gehoord
In december hebben alle vaste medewerkers als 
blijk van waardering een cadeaukaart in hun mailbox 
ontvangen. Er kwamen veel hartverwarmende, 
persoonlijke bedankjes binnen. 

Mij trof de reactie van een medewerker die in 2022 

nieuw binnen was gekomen en vertelde hoe welkom 

zij zich voelde bij Zozijn. Niet alleen door deze 

cadeaukaart en de woorden daarbij, maar ook door 

meerdere (communicatie-)uitingen binnen Zozijn, die zij 

als erg prettig ervaart. Dat is mooi om te horen en dat 

is precies waar het mij om gaat, dat mensen zich gezien 

voelen! Het jaarplan van Zozijn heeft in 2023 het motto 

dat de medewerker voorop staat. Als wij goed voor 

de medewerker zorgen, zal de medewerker goed voor 

onze cliënten zorgen, is mijn stellige overtuiging.

Ik ben daarom ook erg blij met het convenant dat de 

ondernemingsraad en de raad van bestuur hebben 

ondertekend. We gaan ons er gezamenlijk voor 

inspannen dat iedere medewerker van Zozijn zich 

gezien en gewaardeerd voelt en de veiligheid en 

zekerheid ervaart die nodig is. Waardoor medewerkers 

sterker in hun werk kunnen staan en werkplezier 

ervaren, dat weer een positieve uitwerking heeft op 

het leefgeluk van onze cliënten. We zijn druk bezig het 

beleid hierop verder in te richten. Zo wordt er gewerkt 

aan leiderschapsprogramma’s voor leidinggevenden, 

aantrekkelijke roosters voor de eigen medewerkers die 

meer aansluiten op hun persoonlijke voorkeuren, een 

nieuwe reiskostenregeling en een functiegebouw dat 

passend is in deze tijd. Met de komst van onze nieuwe 

directeur M&O kunnen deze ontwikkelingen in een 

stroomversnelling komen. 

Dit jaar gaan we ook de arbeidsmarktcommunicatie 

opstarten, met eigen medewerkers als ambassadeurs 

van het Zozijn-verhaal. We verwachten hiermee ook 

bekender en aantrekkelijker te worden voor potentiële, 

nieuwe medewerkers.

Mijn grote wens is dat er over een jaar stabiele(re) 

teams zijn opgebouwd met voldoende vaste gezichten, 

aangevuld met flex-medewerkers voor ‘piek en ziek’. 

Dat onze medewerkers zich gezien en gehoord voelen. 

En dat iedereen (medewerkers, cliënten en verwanten) 

zich thuis voelt bij Zozijn en we met elkaar kunnen 

genieten van de mooie dingen ondanks de complexe 

wereld om ons heen. 

Ik wil je graag uitnodigen jouw ervaringen  

hierin én tips met mij te delen om het nog  

beter te kunnen doen. Hopelijk zien we  

elkaar, dank alvast!

Marcel Wijnands

Reageren? m.wijnands@zozijn.nl
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Zingeving en levensvragen
José is ook beschikbaar voor Zozijn-medewerkers die vragen 
hebben over zingeving in de breedste zin van het woord. 
“Je kunt denken aan grote thema’s als leven, dood, rouw, 
verlies en verdriet. Of over persoonlijke vragen, heftige 
gebeurtenissen op de werkvloer die je perspectief op het 
werk veranderen of teleurstellingen die het leven je soms 
brengt. Het kan zo helpend zijn om vertrouwelijk te praten 

met een neutrale gesprekspartner. Er samen achter te komen 
waar het schuurt en pijn doet, zonder dat er meteen een 
oplossing moet worden bedacht. Aandacht voor wat jij van 
betekenis vindt, draagt op die manier bij aan je werkplezier.”

Commissie Ethiek
Naast gesprekken met cliënten en medewerkers verzorgt José 
elke tweede en vierde zondag van de maand de viering op 
De Lathmer, schuift ze aan bij diverse overleggen, zoekt ze 

de samenwerking met de Zozijn School en het palliatief team, 
en wordt ze uitgenodigd op gespreksavonden met ouders en 
verwanten. Verder is ze betrokken bij de commissie Ethiek, die 
nieuw leven is ingeblazen. 

“Als medewerker maak je iedere dag keuzes die te maken 
hebben met waarden en normen. Je werkt intensief samen 
met collega’s, cliënten en hun verzorgers. Je kunt daarin met 
elkaar botsen over wat goede zorg is. Dat levert ethische 
vragen en dilemma’s op. Hoe ga je daarmee om? Deze 
commissie is een plek waar deze vragen gesteld kunnen 
worden en de dialoog wordt aangegaan.”

Zo maak 
je een 
afspraak 
met José 
 
Wil je praten met José?  
Maak een afspraak via jose.
termorsche@zozijn.nl. Via dit 
e-mailadres kan je ook een 
afspraak maken voor cliënten 
die graag willen praten met 
een geestelijk verzorger. 

“Ik wil bijdragen aan 
het levensgeluk van 

cliënten en het werkgeluk 
van medewerkers”

Het muziekteam dat José ondersteunt bij de vieringen. 

José verzorgt in haar rol als geestelijk verzorger ook twee keer per maand een viering voor cliënten op De Lathmer. 
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Gebruik van 
drank en 
drugs door 
cliënten

ok veel mensen met een beperking 

gebruiken alcohol en drugs. Is dat oké of 

niet? Hoe ga je in gesprek over middelengebruik 

waar jij je zorgen over maakt? En wie kan je helpen 

als je vragen hebt op dit gebied? Femmelien, Lotte 

en Marion weten veel over middelengebruik en 

geven je praktische tips!

O

‘Verdiep je in de 
werking van middelen’ 
Femmelien Blom-Heutink, Beleidsadviseur Zorg, Advies en 
Behandeling (ZAB)
 
“Alcoholgebruik is maatschappelijk breed geaccepteerd, maar 
heeft tegelijkertijd tal van nadelige effecten. Ook voor onze 
cliënten. Wees dus alert op de alarmsignalen: Als iemand 
steeds vaker een biertje opentrekt of erom vraagt. Of als een 
cliënt veel praat over alcohol- en drugsgebruik. Ook fysiek zijn 
er tekenen: vergrote pupillen, een plotselinge slechte huid of 
een houterige manier van lopen. Met een open houding het 
gesprek aangaan is een belangrijke eerste stap. Onze cliënten 
behoren tot een risicocategorie, maar niet elk gebruik is gelijk 
problematisch. Het helpt in de ondersteuning als je kennis 
hebt van de middelen die een cliënt gebruikt. Verdiep je in 
de werking ervan en probeer erachter te komen waarom een 
cliënt die middelen gebruikt. Om medewerkers te helpen 
het gesprek goed voorbereid aan te gaan, hebben we op 
MijnZozijn educatieve en praktische informatie verzameld. 
Je kunt ook hulp inschakelen van het kennisteam ‘Alcohol en 
drugs’.”
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‘Probeer te achterhalen 
waarom iemand 
gebruikt’ 
Marion Knol, Gedragswetenschapper Zozijn, regio 
Achterhoek-De Liemers
 
“Door gebruik van alcohol of drugs gaat onze rem er sneller 
af. Mensen met een beperking zijn daar extra gevoelig voor. 
Vaak hebben ze moeite om te overzien wat de consequenties 
zijn van middelengebruik. Het is belangrijk om daar alert op 
te zijn en in gesprek te gaan. Zeker als je signalen krijgt dat 
het gebruik van alcohol of drugs een kant opgaat die niet 
wenselijk is. Bijvoorbeeld als iemand ‘s ochtends zijn bed niet 
meer uitkomt of ineens veel geld gaat uitgeven. Maar liever 
werken we preventief en maken we middelengebruik zo vroeg 
mogelijk bespreekbaar.

Probeer in gesprek met een cliënt bijvoorbeeld te achterhalen 
wat diegene beweegt om middelen te gebruiken. Ervaart 
iemand bijvoorbeeld veel stress, zorgen of verdriet? Hoe beter 
de vertrouwensband met een cliënt, hoe makkelijker je het 
gesprek kunt voeren.

Wanneer je je echt zorgen moet gaan maken? Als een 
cliënt niet openstaat voor een gesprek of als er niets wordt 
gedaan met je advies. Soms is het nodig dat een cliënt 
wordt overgeplaatst naar een woonplek met intensievere 
begeleiding. Of moet verslavingszorg worden ingeschakeld. 
Schroom niet om collega’s te betrekken, schakel een 
gedragsdeskundige in. Er zijn binnen Zozijn voldoende 
hulplijnen voorhanden om samen met een cliënt tot een 
oplossing te komen.”

‘Sta stil bij je eigen 
referentiekader’ 
Lotte de Busschère, Gedragswetenschapper Zozijn, 
regio Salland-De Graafschap en Achterhoek-De 
Liemers
 
“Als gedragsdeskundigen hebben we weinig 
gesprekken over middelengebruik, terwijl uit 
onderzoek van studenten van Hogeschool Saxion 
blijkt dat er relatief veel cliënten drugs gebruiken. De 
hoogste tijd dus om het onderwerp uit de taboesfeer 
te halen en er met elkaar en cliënten het gesprek over 
aan te gaan. 

Binnen Zozijn voeren we een ontmoedigingsbeleid 
en volgen we de landelijke wetgeving. Simpelweg 
verbieden werkt meestal niet. Cliënten mogen net als 
jij en ik zelf keuzes maken. Beter is om te kijken wat 
iemand beweegt en wat diegene nodig heeft. Een 
cliënt kan bijvoorbeeld blowen om pijn uit het verleden 
niet te voelen. Als je weet waarom de cliënt gebruikt, 

kan je op zoek naar een alternatief of passende hulp. 
Ooit was ik betrokken bij een cliënt die elk weekend 
twee biertjes dronk en daarna helemaal van het padje 
was. In een gesprek kwam naar voren dat hij dat altijd 
deed met zijn vader. Met een alcoholvrij biertje bleek 
hij ook tevreden te zijn. 

Als je met cliënten in gesprek gaat over 
middelengebruik is het goed om je bewust te zijn 
van je eigen referentiekader. Misschien heb je zelf 
vervelende ervaringen als het gaat om alcohol- of 
drugsgebruik. Ook neem je makkelijk opvattingen mee 
die je van huis uit hebt meegekregen. De kunst is om 
die opvattingen niet op te leggen aan cliënten. Alles 
mag en moet besproken kunnen worden.”

Vraag het kennisteam!
Zozijn heeft een Kennisteam alcohol en drugs. Heb je vragen 

over middelengebruik of vind je het fijn dat iemand met je 

meedenkt over een situatie met een cliënt? Dan kan je het 

kennisteam in schakelen om je te helpen. Op MijnZozijn vind 

je meer informatie over het kennisteam. 

“Simpelweg verbieden werkt 
niet. Cliënten mogen net als 
jij en ik zelf keuzes maken”
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De OR en bestuurders spraken samen af dat ze zich gaan 
inspannen voor thema’s die jouw dagelijks werk raken. Ze 
willen bijvoorbeeld dat jij je gezien, gehoord en gewaardeerd 
voelt. Dat je veiligheid, zekerheid, sociale steun en zingeving 
ervaart in je werk. Maar ook dat je kansen krijgt om aan 
je zelfontplooiing te werken en zelf invloed hebt op 
dingen die voor jou belangrijk zijn in je werk. 

Is dat niet vanzelfsprekend?
Peter Vriesema (voorzitter raad van 
bestuur Zozijn): “Dat zou het moeten 
zijn, maar helaas is dat nog niet het 
geval op alle locaties van Zozijn.”
 
Anke Kollen (CO’er wonen 
en OR-lid): “Juist daarom 
is het belangrijk dat we 
dit nu op papier hebben 
gezet. Het convenant maakt 
expliciet duidelijk wat jij mag 
verwachten in je werk. En dat 
je er dus over mag praten als 
je iets mist.”

Waarom is het belangrijk om 
sterk in je werk te staan?
Joke Wijnands (Ambulant 
begeleider NAH en OR-lid): “In de 
eerste plaats is het belangrijk voor 
jezelf, maar indirect ook voor cliënten. 
Als jij je sterk voelt in je werk, kun je 
cliënten beter ondersteunen of begeleiden, 
waardoor zij op hun beurt meer levensgeluk 

oe sterk sta jij in je werk? En wat heb je 

nodig om je sterker te voelen? Daar ga jij 

dit jaar het gesprek over aan in jouw team. Het is 

het resultaat van een convenant dat de OR heeft 

gesloten met de bestuurders van Zozijn.

H

ervaren.”
 
Marcel Wijnands (lid raad van bestuur Zozijn): “Het is 
ook belangrijk vanuit werkgeversperspectief. Als mensen 
weggaan, is dat bijvoorbeeld vaak omdat ze autonomie 
missen. Ze willen meer invloed op de balans tussen werk en 
privé, een werkrooster dat past bij hun levenssituatie. Als we 
dat kunnen bieden, hebben we minder uitzendkrachten en 
zzp’ers nodig en blijft er meer geld over voor de zorg.”

Bij het convenant is ook een cirkel ontwikkeld. Leg dat 
eens uit. 
Ciska Bruil (CO’er wonen en OR-lid): “De cirkel heeft de 
vorm van een bloem en bevat meerdere onderwerpen Elk 
onderwerp staat voor een element van ‘Sterk in je werk’, zoals 
‘waardering en erkenning’ of ‘zelfontplooiing’. Er is bewust 
gekozen voor een cirkelvorm. Alle elementen zijn namelijk 
even belangrijk en met elkaar verbonden.”
 
Jurryt de Leeuw (Begeleider dagbesteding en OR-lid): 
“De cirkel is een hulpmiddel om het gesprek aan te gaan. 
De bedoeling is dat het minimaal een keer per jaar op de 
agenda staat tijdens een teambijeenkomst. Je kunt dan met 
elkaar bespreken op welke elementen het al goed gaat, welke 
elementen nog aandacht nodig hebben en wat er nodig is om 
je als medewerker en team sterk in je werk te voelen.”

Sterk in je 
werk met 
convenant en 
dialoogtool

Zingeving en Ethiek
BETEKENIS GEVEN

DE BEDOELING
WAARDE TOEVOEGEN
COLLECTIEVE AMBITIE

HET GOEDE DOEN

Autonomie
INTRINSIEKE MOTIVATIE

INVLOED OP JE WERK
ROLDUIDELIJKHEID

EIGENAARSCHAP
VAKMANSCHAP

Positieve Gezondheid
ARBEIDSOMSTANDIGHEDEN

ONDERSTEUNENDE  ORGANISATiE
VEERKRACHT

BALANS EN VITALITEIT
GEZONDE ROOSTERS

DUURZAAM WERKVERMOGEN

Veiligheid en
Zekerheid
BAANGARANTIE

SOCIALE ZEKERHEID
FYSIEKE VEILIGHEID

INWERKPROGRAMMA
OPVANG EN NAZORG

Zelfontplooiing
COMPETENTIES

PERSOONLIJKE ONTWIKkELING
JEZELF ZIJN
OPLEIDEN

LEIDERSCHAP

Waardering en Erkenning
RESPECT VOOR ELKAAR

WAARDERING
GEZIEN EN GEHOORD WORDEN

ER TOE DOEN
STIMULEREN EN INSPIREREN

STERK IN JE WERK

Sociaal Contact
STEUN VAN COLLEGA’S

VERTROUWEN
TEAMREFLECTIE
TEAMBUILDING

DIALOOG
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Of je je sterk in je werk voelt, kan voor iedereen anders 
zijn. Welk element uit de cirkel springt er voor jullie zelf 
uit?
Joke Wijnands (Ambulant begeleider NAH en OR-lid): “Voor 
mij is dat je veilig voelen. Niet alleen fysiek, maar ook dat je 
in je team de veiligheid ervaart om te zeggen wat je denkt. 
Dat hangt ook samen met je gehoord en gezien voelen. Ik 
denk dan bijvoorbeeld aan collega’s die uit zichzelf niet zo 
snel de voorgrond zoeken. Het is belangrijk dat je ook dan 
waardering en erkenning krijgt voor wie je bent, van collega’s 
en je werkgever.”
 
Jurryt de Leeuw (Begeleider dagbesteding en OR-lid): “Ik 
vind autonomie een heel belangrijk element. Daar valt ook 
eigenaarschap onder. Jij bent zelf bijvoorbeeld de enige 
persoon die weet hoe het thuis én op je werk met je gaat. Die 
weet waar je diep van binnen van droomt of waar je je zorgen 
over maakt. Het is belangrijk dat je dat kunt en durft te uiten.”
 
Anke Kollen (CO’er wonen en OR-lid): “Voor mij is dat 
zingeving en ethiek. Ik zit aan het einde van de dag altijd een 
poosje in de auto. Dan ga ik even na: wat heb ik vandaag 
kunnen betekenen voor cliënten? Als ik merk dat ik iets 
wezenlijks voor hen heb kunnen bijdragen, voel ik me sterker 
in mijn werk.”

Wat is de volgende stap?
Joke Wijnands (Ambulant begeleider NAH en OR-lid): 
“Ieder team krijgt een dialoogposter met de cirkel en een 
handreiking met  daarbij onder meer enkele vragen die je in 

Dit doet de OR 
 
De OR van Zozijn bestaat uit 15 gekozen collega’s. 

De OR denkt en praat namens alle medewerkers 

van Zozijn mee over onder meer nieuwe plannen 

en beleid. De raad heeft daarbij verschillende 

soorten rechten. Bij zaken die medewerkers 

direct raken heeft de OR instemmingsrecht. Je 

kunt dan bijvoorbeeld denken aan een nieuwe 

reiskostenregeling. Zonder instemming van de OR 

gaat een plan hierover niet door. Bij belangrijke 

veranderingen, bijvoorbeeld bezuinigingen, heeft 

de raad adviesrecht. De OR kan ook zelf zaken 

op de agenda van de bestuurder zetten. Dat kan 

via het iniatiefrecht. Het convenant ‘Sterk in je 

werk’ is daar een mooi voorbeeld van. Ciska Bruil: 

“We hebben nauw samengewerkt en waarderen 

daarin de houding van de bestuurders. Het laat 

mooi zien dat we op een goede manier kunnen 

samenwerken aan hetzelfde doel. Want we willen 

uiteindelijk allen het beste voor de organisatie, 

onze medewerkers en cliënten.”

een teambijeenkomst kunt behandelen.”
 
Marcel Wijnands (lid raad van bestuur Zozijn): “Niet alleen wij 
als bestuurders, maar ook de directeuren ondersteunen dit 
convenant volledig. Je krijgt als team de tijd om hierover in 
gesprek te gaan en je kunt daar eventueel een teamcoach of 
een andere specialist bij uitnodigen.”
 
Anke Kollen (CO’er wonen en OR-lid): “We gaan verder nog 
een digitale variant van de cirkel ontwikkelen. Die komt op 
MijnZozijn.”



8

In de training krijg je tips over hoe je stress en oplopende 
spanning bij cliënten herkent. Ook leer je hoe je in zo’n 
situatie zelf rustig blijft. Dat maakt in de praktijk een groot 
verschil, weet trainer Willem Leeflang. “Zo’n 80 procent 
van spanningsvol gedrag kun je vroegtijdig ondervangen. 
Spierspanning en ademhaling zijn vaak goede signalen. Als 
je die leert herkennen én je weet welke technieken je kunt 
toepassen, dan ga je heel anders om met een cliënt.”

Joke is op zoek naar handvatten 
Voor Joke Kruitbosch, vrijwilliger bij kinderboerderij De 
Beukenweide in Wilp, is dat precies de reden dat ze de Focus 
Training graag wil volgen. “Ik weet niet altijd goed hoe ik 
moet reageren als een cliënt bijvoorbeeld boos wegloopt. 

ls vrijwilliger beleef je meestal een gezellige 

tijd met cliënten. Maar hoe ga je ermee om 

als een cliënt gespannen, verdrietig of boos is?  

Dat leer je in de Focus Training.

A

Meestal loopt de Zozijn-begeleider er achteraan en houd 
ik me afzijdig om de situatie niet verder te laten escaleren. 
Maar als ik zelf eerder door heb wanneer ik een stapje terug 
moet doen of juist iets moet doen, dan kan ik makkelijker zelf 
handelen en ben ik daarin niet afhankelijk van collega’s. Dat 
lijkt me zowel voor mijzelf als de cliënt fijner. Maar daar heb ik 
wel handvatten voor nodig.”

Trainer Willem Leeflang werkt zelf bij Zozijn in de intensieve 
begeleiding. Ervaart een cliënt spanning? Dan helpt een 
gesprek vaak niet, is de ervaring van Willem. “Dat leidt juist 
tot meer prikkels. Het is beter om de controle te krijgen 
over je ademhaling, gegrond te staan en je omgeving zo 
voorspelbaar mogelijk te maken. Allemaal technieken die je 
helpen om zelf rustig te blijven. En de rust die jij ervaart, straal 
je weer uit naar de cliënt.”

Maaike heeft meer zelfvertrouwen 
Dat is ook de ervaring van Maaike Mulder, die als vrijwilliger 
op woning De Heege in Wilp de kans aangreep om de Focus 
Training te volgen. “Wat mij het meeste is bijgebleven is 
mijn eigen rol in het geheel, dus de invloed die mijn gevoel, 
stemming, interpretaties, achtergrond en karakter hebben 
op hoe ik de situatie ervaar en hoe ik er mee omga. Die 
bewustwording helpt bij het anders omgaan met een situatie 
en kan daardoor dus een situatie ook letterlijk veranderen.” 
Ze raadt de training dan ook van harte aan bij collega-
vrijwilligers. “Ik voel me zekerder en sterker. Niet alleen in 
mijn vrijwilligerswerk, maar ook privé heeft het me meer 
zelfvertrouwen gegeven.”

Training voor 
vrijwilligers over 
spanning bij 
cliënten: iets  
voor jou?

Meer informatie 
en aanmelden 
 
Wil jij meer weten over de Focus Training of 
deelnemen aan de training? Neem dan contact op 
met Marjolijn Ober via m.ober@zozijn.nl
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‘Cliëntcontact is 
voor ons de kers 
op de taart’

ij Zozijn heb je zo'n 3.000 collega's, die soms 

heel ander werk doen dan jij. Wie zijn ze, wat 

drijft ze, hoe ziet hun dag eruit en wat verandert er 

in hun werk? Dat lees je in deze rubriek. 

B

Mijn werk bij Zozijn duurt vijf en een half uur, en dat is lang genoeg. Het werk is 
afwisselend en leuk, maar erg intensief.

Wat moet je in je mars hebben voor deze baan?
Zozijn heeft 150 locaties en bijna 3.000 medewerkers. Het 
is dus een must om de organisatie goed te kennen. Kunnen 
omgaan met prikkels en drukte kan ook geen kwaad. 
Als je iemand aan de telefoon hebt, tegelijkertijd vanuit 
je linker ooghoek een cliënt het terrein af ziet lopen, je 
een auto toegang moet geven én er komt iemand aan de 
balie met een vraag, dan vraagt dat wel om een bepaalde 
stressbestendigheid. Gelukkig kunnen we stuk voor stuk heel 
wat drukte aan.

Hoe is het werk veranderd ten opzichte van vroeger?
De organisatie is in de afgelopen jaren sterk gegroeid 
en daardoor is ons werk veelomvattender en complexer 
geworden. Het aantal zzp’ers is toegenomen en nieuwe 
medewerkers kennen we niet meer bij naam zoals in de 
beginjaren. Bovendien zijn kantoormedewerkers sinds corona 
vaker afwisselend thuis en op locatie aan het werk en zijn er 
meer flexplekken gecreëerd. Dat maakt het voor ons lastiger 
om overzicht te hebben: je weet soms niet wie waar aan 
het werk is. Voor ons is het daarom belangrijker dan ooit 
dat we door medewerkers op de hoogte worden gebracht 
van veranderingen binnen de organisatie. Denk aan nieuwe 
medewerkers, langdurige uitval in verband met ziekte en 
vervangers. Zo kunnen we ons werk het beste doen.

Wat geeft energie in jullie werk?
We hebben allemaal een achtergrond binnen Zozijn en 
hebben stuk voor stuk hart voor de cliënten. Zij vormen voor 
ons de kers op de taart. Een praatje bij de balie, een grapje 
op zijn tijd, helpen met kleine of grote vragen. Voor ons 
allemaal geldt: receptionist zijn is leuk, maar receptionist zijn 
bij een organisatie als Zozijn is geweldig! 

Met wie hebben jullie allemaal contact?
We ontmoeten dagelijks de cliënten die op De 
Lathmer wonen, werken of naar school gaan. Maar als 
receptiemedewerkers hebben we telefonisch en per mail te 
maken met alle doelgroepen van Zozijn. Daarnaast is het hier 
op het hoofdkantoor een komen en gaan van medewerkers, 
bezoekers, verwanten en andere gasten.

Hoe ziet een werkdag bij de receptie er uit? 
De collega die de ochtendshift doet, begint om zeven uur. 
Vanaf dat moment gaat het telefoon- en mailverkeer de hele 
dag door. Twee keer per dag verzorgen we de interne en 
uitgaande post. Ook beheren we de sleutels van diverse 
woningen en gebouwen op De Lathmer. Cliënten komen aan 
de balie om hun post te halen, met vragen of gewoon voor 
een praatje. We maken bezoekers wegwijs, geven auto’s 
toegang tot het landgoed en proberen tussendoor een 
broodje te eten, een kop koffie of thee te drinken en snel 
naar het toilet te gaan. Om half 1 wordt de ochtendcollega 
vervangen door de collega van de middagshift. Een dienst V.l.n.r: Everlien van Gelder, Eline van Dalen 

Marian, Berends, Anita Bolink en Wilma 
Workum.
Functie: Receptionisten op De Lathmer

9
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Jarenlang werkte Tatjana als filiaalmanager in een winkel. 
Toen ze tijdens de coronapandemie geen stagiaires meer kon 
begeleiden, viel een deel van het plezier en de uitdaging in 
haar werk weg. “Dat zette me aan het denken over waar mijn 
talent nu echt ligt. De conclusie was: in de zorg voor mensen.”
Maar een carrièreswitch maken naar de zorg? Dat viel in eerste 
instantie niet mee. Na een aantal vruchteloze sollicitaties 
besloot ze daarom vrijwilligerswerk te gaan doen op een 
woongroep voor volwassenen met een verstandelijke 
beperking. “Ik voelde me er meteen thuis en voelde: ik kan dit. 
Ondertussen bleef ik zoeken naar mogelijkheden om zonder 
werkervaring aan de slag te gaan in de zorg.”

Behoud van inkomen
Haar zoektocht bracht haar op een informatieavond, waar ze 
hoorde over het BBL-traject van Zozijn. Thuis schreef ze een 
motivatiebrief. “Binnen drie dagen kreeg ik een reactie. In een 
gesprek bleek dat het traject voor mij een geweldige manier 
zou zijn om met behoud van een inkomen het werkveld te 
verkennen en op mbo-niveau 4 onderwijs te volgen.”
Het BBL-traject van Zozijn duurt drie jaar. Tijdens de opleiding 
maken studenten kennis met verschillende vormen van zorg 
die Zozijn aanbiedt. Van wonen tot 
dagbesteding en van begeleiding aan 

e komende jaren zijn er veel nieuwe 

collega’s nodig in de zorg voor mensen 

met een beperking. Zozijn leidt sinds kort ook zij-

instromers op. Via een leerwerktraject (BBL) maken 

geïnteresseerden zoals Tatjana Hendricksen (51) een 

carrièreswitch naar de zorg. 

D

kinderen en hun ouders tot aan mensen met NAH. De lessen 
worden gegeven door docenten van ROC Twente. Ook zijn 
gastlessen door Zozijn-collega’s en Zozijn-trainingen zoals de 
Focus Training onderdeel van de opleiding. 

Vaste werkbegeleider
In haar eerste opleidingsjaar ging Tatjana aan de slag op 
De Wilg in Duiven, waar 14 ouderen met een lichamelijke 
en verstandelijke beperking wonen. “Ik was aanvankelijk 
teleurgesteld, omdat ik liever aan de slag wilde op een 
dagbestedingslocatie. Maar blijkbaar hebben ze er bij Zozijn 
meer kijk op, want vanaf dag één had ik het ontzettend naar 
mijn zin en juist de zorgtaken liggen me goed.”

De eerste twee maanden werkte Tatjana veel samen met haar 
vaste werkbegeleider Ananda Sol. Ook gingen ze regelmatig 
even samen om tafel. Inmiddels werkt ze semi-zelfstandig. Wel 
is er altijd een collega in de buurt die te hulp kan schieten als 
dat nodig is. “Tatjana doet het goed op de werkvloer”, vertelt 
Ananda. “Ze staat overal voor open en is leergierig. Maar ze 
geeft het ook duidelijk aan als ze ergens nog extra begeleiding 
in wil hebben. Zo mocht ze op een geven moment zelfstandig 
insuline spuiten, maar gaf ze aan dat ze het fijn vond als wij nog 
wat langer meekijken. Goed dat ze zoiets aangeeft!”
Naast haar 24-urige werkweek op De Wilg zit Tatjana elke 
vrijdag in de schoolbanken. In het opleidingscentrum van Zozijn 
in Voorst krijgt ze les van docenten van ROC Twente. Er zitten 
nog 23 andere studenten in de klas, in leeftijd variërend van 
18 tot 64 jaar. “Je kunt je niet voorstellen hoeveel energie ik 
daarvan krijg. Iedereen werkt op verschillende Zozijn-locaties 
en heeft zijn of haar eigen inbreng tijdens de lessen. De 
sfeer onderling is ontzettend gezellig, de docenten zijn zeer 
bekwaam en het is geweldig om de theorie meteen in de 

‘Keuze voor 
de zorg beter 
laat dan nooit’

BBL-traject

Tatjana Hendriksen is één van de zij-instromers die via een 

leerwerktraject de overstap naar de zorg maakt.

Tip vrienden of kennissen
Ken jij iemand die een carrièreswitch naar de zorg wil 

maken? Dan kan je ze verwijzen naar de vacaturesite van 

Zozijn. Daar vind je beschikbare leerwerkplekken. 
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praktijk te kunnen brengen op de werkvloer. Terugblikkend had 
ik natuurlijk veel eerder de switch naar de zorg moeten maken, 
maar het is nou eenmaal zo gelopen. Beter laat dan nooit!”

Beschikbare leerwerkplekken
Naast de klas van Tatjana is er nog een groep met BBL-
studenten. Die volgen de opleiding Maatschappelijke Zorg 
op mbo-niveau 3. De bedoeling is dat er jaarlijks nieuwe 
groepen starten. “Het liefst zouden we nog veel meer 
BBL’ers aannemen, maar er moet ruimte voor zijn in de 
formatie van een locatie. Ook is het belangrijk dat het team 
de capaciteit heeft om iemand te begeleiden. Zeker in de 
eerste maanden heeft een student ondersteuning nodig 
en moeten er bijvoorbeeld nog bekwaamheden gehaald 
worden om medicatie te verstrekken of te werken met een 
tillift”, vertelt praktijkopleider Karin Stam. “We werken 
daarom tegelijkertijd hard aan het opleiden van collega’s die 
BBL’ers kunnen begeleiden. Er starten elke maand trainingen 
tot werkbegeleider. Je kunt je daarvoor in overleg met je 
manager aanmelden.”

Inwerken
Werkbegeleider Ananda kan je dat van harte aanbevelen. 
“Het is leuk om er een nieuwe collega in je team bij te krijgen. 
Iedereen doet hier zijn best om Tatjana zo goed mogelijk in te 
werken. Soms zijn er ook uitdagingen. Zo mag een BBL’er na 
twee maanden zelfstandig één van de twee groepen op De 
Wilg draaien, mits er een ondersteuner op de andere groep 
is. Dat is roostertechnisch wel eens lastig, bijvoorbeeld als er 
zieken in het team zijn. Helaas gaat Tatjana over een poosje al 
weer naar de volgende locatie, net als ze goed ingewerkt is. 
Dat vind ik zelf jammer, maar ik snap dat het belangrijk is dat ze 
ook ervaring opdoet op andere plekken.”

Hoe Ton terugkijkt  
op 50 jaar bij Zozijn
Een loopbaan kan heel lang doorgaan, zo bewijst Ton. 
Ik spreek hem op zijn allerlaatste dag bij Zozijn. Hij is 
inmiddels 71 jaar, werkte tot vandaag als jobcoach in 
het Sallandse en heeft een loopbaan van bijna 50 jaar!

Ton heeft aan de wieg gestaan van het Zozijn zoals het er 
nu uitziet. In eerste instantie rondde hij de handelsschool 
af, maar een leven lang op kantoor? Dat zag hij toch niet 
zitten en dus begon hij als leerling Z-verpleegkunde op 
De Lathmer. 
Hij werkte er nog met de broeders en woonde, werkte en 
voetbalde destijds op het terrein. Bijna het hele sociale 
leven speelde zich hier af! Het was de tijd van ‘het 
medisch model’. Een arts bepaalde wat er gebeurde.
Er is in de loop van de tijd heel veel veranderd. Vandaag 
de dag staan onze cliënten en hun welzijn en ontwikkeling 
centraal. 
Ton veranderde regelmatig van werkplek en functie. 
Na zijn opleiding werd hij eerstverantwoordelijk 
verpleegkundige, waarnemend afdelingshoofd en 
daarna afdelingshoofd. Hij heeft de dagbesteding in 
Raalte zien groeien en bloeien tot wat het nu is. Toch 
zijn er ook moeilijke momenten geweest. Ton werd 
ziek en het duurde lang voordat duidelijk was wat hij 
mankeerde en voordat hij weer helemaal terug kon 
komen. De onregelmatigheid in het werk werd hem 
fysiek te zwaar. Daarover is hij vaak in gesprek gegaan 
met leidinggevenden. Dat heeft tijd en soms ook enige 
frustratie gekost. Uiteindelijk heeft het ertoe geleid 
dat hij werk deed, afgestemd op zijn mogelijkheden en 
talenten. Hij heeft er altijd plezier in gehouden om met 
cliënten aan het werk te gaan, samen met leuke collega’s. 
De afgelopen maanden hebben in het teken gestaan 
van het inwerken van een collega die zijn taken over gaat 
nemen. Het is tijd om het stokje door te geven aan een 
jongere generatie en daar heeft hij alle vertrouwen in. 
Ritme, regelmaat, structuur en veel bewegen heeft er 
onder andere voor gezorgd dat hij zo lang wilde en kon 
doorwerken. Altijd lichtpuntjes blijven zien, zoeken naar 
kansen en uitdagingen en vooral nieuwsgierig blijven en 
veel lezen over de dingen waar je mee bezig bent. Ton 
bedankt!  
 
P&O-adviseurs van Zozijn
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Moniek Lubberdink is zo’n vraagbaak voor collega’s. Er zijn er 
in totaal zo’n twintig binnen Zozijn. Al die superusers hebben 
zelf gewoon een zorgbaan. Zo is Moniek coördinerend 
pedagogisch ondersteuner bij K&J Oost-Veluwe. Ze gebruikt 
dus elke dag zelf Ons voor de zorgadministratie en het 
bijwerken van zorgdossiers. Als digitale alleskunner ging haar 
dat makkelijk af. Ook weten collega’s: voor computervragen 
moet je bij Moniek zijn. En dus droeg Monieks manager haar 
destijds voor als superuser. 

Handigheidjes en tips
In die rol traint Moniek nieuwe medewerkers in het gebruik 
van Ons en ondersteunt ze collega’s in het gebruik van het 
elektronisch cliëntendossier. “Het komt regelmatig voor dat 
collega’s handigheidjes niet kennen. Of dat ze het dossier 
onvolledig invullen of op een andere manier dan eigenlijk zou 

eb je vragen over Ons, loop je vast bij 

het bijwerken van een zorgdossier of wil 

je gewoon handiger en sneller werken met het 

elektronisch cliëntendossier? Dan kan je terecht bij 

één van de ‘superusers’ van Ons. 

H
moeten. Vaak kan ik ze met een paar simpele tips helpen om 
tijd te besparen of hen leren om met een andere werkwijze 
meer uit Ons te halen.”

Een mooi voorbeeld? “Je kunt agenda’s integreren in het 
dossier. Als je niet op de hoogte bent van dit soort functies, 
kun je ze ook niet toepassen. Daarom probeer ik mijn kennis 
over te dragen op collega-medewerkers en het gebruik van 
Ons eenvoudiger en effectiever te maken.” 

Hulp op afstand
Medewerkers die vragen hebben over het gebruik van Ons 
Dossier, hoeven niet noodzakelijk bij Moniek of haar collega-
superusers langs te komen. “Ook op afstand kan ik je helpen. 
Ik log dan met een speciaal programma in op jouw laptop, 
telefoon of pc. Daarna lopen we samen stap voor stap het 
dossier door, op zoek naar de oplossing voor een vraag of 
probleem.”

Als superuser heeft Moniek ook regelmatig overleg met 
Karin Tempel (Functioneel Beheerder Domein Zorg, links 
op foto) en haar Functioneel Beheer Ons-collega’s. Lopen 
meerdere medewerkers tegen dezelfde problemen aan? 
Dan kan dat reden zijn om bijvoorbeeld technische of 
praktische aanpassingen in Ons te doen. “De feedback 
van de superusers is voor ons heel waardevol”, zegt Karin. 
“Samen zetten we ons in om het werken met Ons prettiger 
en laagdrempeliger te maken. Want het dossier moet een 
hulpmiddel zijn, geen last.”

Eerste hulp bij 
vragen over Ons 

Zo neem je contact 
op met een superuser 
 
Vragen over Ons? Op MijnZozijn vind je onder de 

roze knop “Ons Informatie” de contactgegevens 

van alle superusers en meer praktische 

informatie over Ons.

Moniek Lubberdink (rechts) is één van de superusers die je om 
hulp kunt vragen als je iets wilt weten over het gebruik van Ons. 
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Klaas
We zitten naast elkaar aan tafel bij het etentje van 
de woning, Klaas en ik. We kennen elkaar nog niet 
zo goed, maar ik heb een verhaal over hem gehoord 
wat me nieuwsgierig maakt. Klaas heeft namelijk de 
coronatijd goed besteed: hij heeft leren lezen!
“Dat wilde ik altijd al. En met corona kon ik niet 
naar mijn werk, dus toen dacht ik: dan ga ik het 
nu doen.” Ik ben even stil. Klaas is 60+. Ik voel me 
plaatsvervangend trots.
“Heb je dat vroeger op school niet geleerd? Of vond 
je het moeilijk?”
“Ik ben niet zoveel naar school geweest.” Hij staart 
voor zich uit. Niet doorvragen, voel ik. “Het was wel 
moeilijk, hoor. Je moet het écht willen. Eerst letters 
leren, veel oefenen. Maar dan gaat het steeds beter.” 
Hij kijkt me met een brede grijns aan. “Nu kan ik in 
de winkel alles lezen. En de ondertitels van films; die 
gingen me eerst veel te snel, maar dat lukt nu ook.”
“Hoe deed je dat dan eerst, met die films?”
“ Ja, gewoon kijken. Dan snap je het ook wel, maar 
nu snap ik het beter. Dus dat is veel leuker. Dit is wat 
ik graag wilde en het is me gelukt.”
We praten nog wat door over films en tv-
programma’s. Ondertussen laat ik het verhaal op me 
inwerken. Alle clichés zijn waar. Je bent nooit te oud 
om te leren. Het belang van doorzettingsvermogen. 
Maar bovenal: als je kunt lezen, gaat de wereld voor 
je open.

Janine Berger werkt als 
gedragswetenschapper 
voor de regio Salland-
De Graafschap en NAH 
Op Pad.

Agenda PV
Zin om wat leuks te doen? Dat komt goed uit, want de 
personeelsvereniging heeft de komende maanden weer 
een aantal leuke activiteiten op de agenda staan.

Workshop fotografie met je smartphone 
De meeste smartphones hebben tegenwoordig een 
geavanceerde camera. Hoe maak je 
daar de mooiste foto’s mee? Dat leer je 
van een fotograaf. De workshop vindt 
plaats in Doetinchem (8 mei), Lochem 
(9 mei), Raalte (10 mei) en Wilp (11 mei). 

Makreel vissen
Trossen los! Op zaterdag 24 juni varen 
we vanuit de haven van Den Haag uit met een flinke vissersboot. 
We gaan de zee op om hopelijk terug te keren met een portie 
verse makreel. 

Speel de Meldcodequiz
We horen regelmatig: “Hoe blijf ik, na afronding 
van de e-learning en training, als professional mijn 
kennis rondom de meldcode huiselijk geweld en 
kindermishandeling prikkelen?” Dit kun je doen 
door de MeldcodeQuiz te spelen! Elke woensdag 
een vraag in je mailbox om je 
kennis over de Meldcode Huiselijk 
Geweld en Kindermishandeling te 
testen. Scan de QR-code, schrijf 
je in, en ontvang meteen je eerste 
vraag!

Proeverij en rondleiding bierbrouwerij
Hou je van de betere bieren? Ga dan op zaterdag 1 juli mee 
naar brouwerij DAVO in Deventer. 
Je krijgt een rondleiding door de 
brouwerij en proeft verschillende 
bieren. Je gaat naar huis met een 
‘Thirst Aid Kit’, zodat je zelf nog een 
kleine proeverij kan houden. 

Dagtrip Giethoorn
Staat een bezoekje aan het Venetië van de Lage 
Landen ook op jouw bucketlist? Dan is deze trip 
op zaterdag 1 juli iets voor jou. Je gaat zelf varen 
met een fluisterboot waarbij je diverse vragen en breinbrekers 
meekrijgt voor onderweg. Na de lunch stappen we weer op de 
boot en maak je nog een wandeling door het dorp. We sluiten 
de dag af met een driegangendiner.

Dagtrip Volendam & Marken
Op vrijdag 22 september verkennen we op één dag twee 
beroemde vissersdorpen. Struin mee 
door de haven en de kleine straatjes 
van Marken. Ga mee op een mooie 
boottocht en verken Volendam 
aan de hand van een puzzeltocht. 
Natuurlijk ga je ook op de foto in 
Volendams kostuum. We sluiten de 
dag af met een dinerbuffet. 

Meer informatie over deze activiteiten, de tijden en de kosten 
vind je in de mail van de PV of de vrijwilligersnieuwsbrief. Daar 
lees je ook hoe je je kunt aanmelden voor de activiteiten. 
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Erik Bötzel, manager dagbesteding/werken in Raalte, is een 
van de deelnemers van de training. Het heeft hem op een 
positieve manier wakker geschud, vertelt hij. “Natuurlijk 
weet je dat je als manager invloed hebt op de cultuur en 
sfeer binnen een team. Sterker nog: het werkgeluk van mijn 
collega’s hangt deels af van de manier waarop ik leiding 
geef. Het is dus bepaald niet overbodig dat er binnen 
Zozijn aandacht is voor de manier waarop managers en 
leiddinggevenden hun rol invullen.”

Naar binnen kijken
In de training kwamen allerlei praktische zaken aan de orde. 
Hoe reageer je als leidinggevende als een gesprek met een 
collega emotioneel wordt? Op welke manier zorg je dat 

oe draag je als leidinggevende bij aan 

een gezonde werkcultuur? En hoe creëer 

je binnen teams én Zozijn-breed meer verbinding 

tussen medewerkers? Tijdens een meerdaagse 

leiderschapstraining werden Zozijn-managers 

uitgedaagd hierover na te denken en met elkaar in 

gesprek te gaan. 

H

een nieuwe collega zich thuisvoelt op de nieuwe werkplek? 
Hoe schakel je daar je team bij in? En waarin moet je jezelf 
ontwikkelen om dit op een gezonde en effectieve manier aan 
te pakken? “We werden verdeeld over kleine groepen, wat 
het praten hierover gemakkelijker maakte. Die kleinschalige 
aanpak maakte het persoonlijk en soms ook emotioneel. Bij 
jezelf naar binnen kijken helpt om je gedrag naar anderen te 
kunnen begrijpen, maar is soms ook confronterend.”

Uitnodigend luisteren
De training heeft hem in zijn functie als manager nieuwe 
handvatten gegeven. “Om een meer uitnodigende 
luisterhouding aan te nemen bijvoorbeeld tijdens een lastig 
gesprek met een collega. En het besef dat het gevolgen heeft 
als ik als leidinggevende ‘aan de knoppen draai’. En dat het 
daarom zo belangrijk is om daarover in gesprek te gaan. Zodat 

Managers
in de 
schoolbanken

Training over leiderschap

“Als wij het al niet laten 
zien in ons gedrag en 

samenwerking, hoe kan de 
rest van de organisatie dan 

mee?”
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Rolstoel
Vandaag heeft ze besloten dat ze een rolstoel nodig 
heeft. Niet dat er iets mis is met haar benen hoor. Die 
draaiden gisteren nog rondjes op haar favoriete K3-
liedje. Maar vandaag zag ze een rolstoel in de gang 
staan en toen was dat het item van deze dag. 

Ze heeft wel meer items van de dag: Een badjas die de 
hele dag niet meer uit mag. De bril van een begeleider. 
Rubberen handschoenen omdat het buiten koud is. Een 
bos sleutels. Ook heeft ze al eens een schilderij van de 
muur gepakt, om mee naar huis te nemen. Het vraagt 
behoorlijk wat creativiteit om haar het item van de dag 
te ontfutselen. Want ach, een badjas over je kleren is 
nog niet zo’n punt. Maar het wordt lastiger als ze een 
voorwerp van iemand anders te pakken heeft. Dat moet 
terug, hoe dan ook. 

Gewoon het woord “nee” is meestal niet genoeg. Madam 
is gewend haar zin te krijgen en zal er alles aan doen 
om dat ook nu voor elkaar te krijgen. Iets simpelweg uit 
haar handen weggrissen kan leiden tot een escalatie en 
doen we alleen als écht niets anders meer helpt. Dus 
we proberen het eerst met afleiden, door een ander 
begeerlijk object aan te bieden of met een grapje. Soms 
met succes, soms ook niet. 

Vooralsnog heeft ze haar achterwerk stevig in de rolstoel 
geparkeerd en is ze niet van plan er ooit nog uit te komen. 
“Zo jammer zeg, nu kan ik je nooit meer zien dansen”, 
zeg ik tussen neus en lippen door, terwijl ik zachtjes 
‘Tienduizend luchtballonnen’ begin te zingen. Ik zie haar 
heel even twijfelen. Dan zegt ze schouderophalend: “Nee 
hoor, dat maakt niks uit.” Het wordt weer een lange dag 
vandaag.

Cherry Barto is ondersteuner bij Dagcentrum De 
IJsselvallei

je in verbinding blijft en elkaar beter begrijpt.”
Niet alleen het belang van verbinding tussen teamleden, 
maar ook organisatiebreed tussen Zozijn-collega’s kreeg 
de nodige aandacht tijdens de training. Belangrijkste 
conclusie? “We moeten veel meer in collectief gaan denken 
en in gezamenlijkheid de schouders zetten onder de visie 
en werkwijze van Zozijn: ik werk in Raalte, maar Wilp en 
Doetinchem zijn óók mijn locaties. We zijn nog te vaak druk op 
ons eigen eilandje. En volgens mij begint verandering bij ons 
in het leiderschapsteam. Als wij het al niet laten zien in ons 
gedrag en samenwerking, hoe kan de rest van de organisatie 
dan mee? We moeten nieuwe manieren ontdekken en 
ontwikkelen waarmee we meer onderlinge verbinding kunnen 
bereiken.”

Managers blijven leren
Om dat concreet te maken is Erik samen met collega-
managers betrokken bij een werkgroep die dit onderwerp 
de komende tijd op de agenda zet. Eerste activiteit was het 
organiseren van een informele bijeenkomst waar managers 
en andere leidinggevenden elkaar opnieuw ontmoetten en 
hockeycoach Marc Lammers was uitgenodigd als spreker. “De 
man die met zijn motto ‘meten is weten’ heel veel techniek de 
sport in heeft gehaald. Maar ook de trainer die zijn team elke 
trainingsdag een briefje liet invullen met de dingen die hen 
bezighielden en met welk gevoel ze de dag ingingen. De les? 
Medewerkers en cliënten hebben veiligheid en vertrouwen 
nodig om zich fijn te voelen en zich te ontwikkelen. Niet te 
veel terugkijken – feedback – maar vooral ook vooruit – feed 
forward. En daar kunnen managers zeker hun steentje aan 
bijdragen.”
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Kim en Mariëlle denken mee 
over kwaliteit en veiligheid’
Zoek je meer uitdaging in je werk? Wil je jouw kennis of ervaring delen 
met collega’s? Of bijdragen aan verandering binnen Zozijn? Dan kan dat op 
verschillende manieren. Zo denken Mariëlle van Ravenswaaij en Kim Vree in een 
bestuurscommissie mee over kwaliteit en veiligheid!

JAAR VAN DE MEDEWERKER

Ideeën voor de ZO!? 
Heb je opmerkingen over de ZO! of 
ideeën voor onderwerpen? Bel of mail 
met Karen Breukers:  06 - 11 79 04 94 of 
k.breukers@zozijn.nl of neem contact op 
met een van de andere redactieleden.

Redactie

ZOZO!!

Teksten en productie

Rick Borkent, Marlous van Harn, 
Bert Hiemstra,  
Jasmijn Hiemstra.
www.hiemstramedia.nl

Voor medewerkers die gedetacheerd zijn bij Zozijn en/of 

werken als ZZP’er ligt een exemplaar van deze krant klaar bij 

de receptie in Wilp. De ZO! verschijnt 4x per jaar. Oplage 

3.500.

Yvonne Schouten 
Teamcoach NAH Op Pad
y.schouten@zozijn.nl

Marlon Reuvers
Teamleider Zozijn School
m.reuvers@zozijn.nl

Janine Berger 
Gedragswetenschapper Salland-
De Graafschap en NAH Op Pad
j.berger@zozijn.nl

Karen Breukers
Communicatieadviseur 
k.breukers@zozijn.nl

Margreeth Maarsingh 
Communicatieadviseur 
margreeth.maarsingh@zozijn.nl

Maria Huethorst 
P&O-adviseur
sector Kind & Jeugdhulp
m.huethorst@zozijn.nl

Diane Onnink
Secretaris Raad van Bestuur  
en Manager Bestuursbureau
d.onnink@zozijn.nl

Kim is coördinerend ondersteuner op de 
Kemphaan in Raalte, Mariëlle werkt als 
coördinerend ondersteuner op de Vergert in 
Duiven en sinds 1 april bij Wavelo in Didam. 

Wat doen jullie ‘erbij’ in de commissie?
Mariëlle: “We denken vanuit de 
praktijk mee over bijvoorbeeld arbo-
omstandigheden, sociale veiligheid of hoe 
Zozijn personeel kan vasthouden. Want 
als er minder wisselingen zijn komt dat de 
kwaliteit van de zorg ten goede.”
Kim: “We schuiven eens in de zes weken 
aan bij een vergadering. Dat duurt 
ongeveer 2 uur. Het is soms wel even 
puzzelen met mijn rooster, omdat ik ervoor 
naar Wilp moet. Maar het is goed te doen.” 

Wat vertellen jullie in zo’n vergadering? 
Mariëlle: “Ik vertel bijvoorbeeld over hoe 
het is om op een buitenlocatie te werken. 
Je leert daar minder snel collega’s kennen 
en veel dingen zijn lastiger te regelen. 
Als we in het weekend medicijnen nodig 
hebben, moeten we die zelf ophalen in 
Wilp bijvoorbeeld.” 

Waarom hebben jullie hiervoor gekozen?
Mariëlle: “Op de werkvloer mopperen 
we wel eens over beslissingen of beleid 
dat niet goed toepasbaar is. Daar kun je 
tegenaan blijven schoppen, maar je kunt 

ook in actie komen.”
Kim: “Ik werk nu een aantal jaar op deze 
groep en ik was toe aan een nieuwe 
uitdaging. Deze rol past goed bij mij 
omdat ik snel een mening heb over 
waar verbeterpunten liggen als we in de 
praktijk ergens tegen aan lopen. Nu kan 
ik delen wat ik belangrijk vind en hierover 
meedenken.”

Wat levert het jezelf op?
Kim: “Ik krijg veel energie van het feit dat 
ik gehoord en gezien word. Ik heb echt het 
gevoel dat ze in de commissie blij zijn met 
onze input uit de praktijk.”
Mariëlle: “Je doet waardevolle contacten 
op binnen Zozijn. Zo zit het hoofd Arbo 
ook in deze commissie. Die is pas bij onze 
locaties geweest om te praten over arbo-
vragen. Normaal zou ik dat niet zo snel 
vragen, in zo’n commissie gaat het vanzelf.”

Hebben jullie tips voor collega’s?
Mariëlle: “Probeer gewoon eens of een 
taak iets voor jou is. Wij konden de eerste 
keer meekijken om te ontdekken of deze 
commissie bij ons paste. Je zit er dus niet 
meteen aan vast.”
Kim: “Weet je niet goed wat er te doen 
is binnen Zozijn? Stap dan eens naar je 
manager. Die kan met je meedenken welke 
werkgroep of commissie bij jou past.” 


